

rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

4. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable a report on its visit to the Trust Territory of the Pacific Islands containing its findings with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make.

1221st meeting,
24 June 1963.

2139 (XXX). Offers by Member States of study and training facilities for inhabitants of Trust Territories

The Trusteeship Council

Requests the Secretary-General of the United Nations to give the necessary instructions to the Director of the United Nations Information Centre at Port Moresby to take immediate measures, in consultation with the Administering Authority, to increase the distribution, by means of broadcasts and pamphlets as well as by other suitable means, of information regarding scholarships available through the United Nations for the inhabitants of the Trust Territory of New Guinea, so that the Secretary-General may include information on the results of these efforts in his report to the General Assembly at its eighteenth session.

1222nd meeting,
25 June 1963.

2140 (XXX). Examination of conditions in the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Having heard the statements of the representatives of the Administering Authority regarding the situation in the Trust Territory of the Pacific Islands,

Recalling its resolution 2006 (XXIV) of 29 July 1959, resolution 2063 (XXVI) of 5 May 1960 and particularly resolution 2135 (XXIX) of 5 July 1962,

Urges the Administering Authority to expedite a decision in the matter in keeping with the concern expressed in the above-mentioned resolutions of the Trusteeship Council.

1223rd meeting,
25 June 1963.

intérieur du Conseil, et à enquêter sur place au sujet de celles des pétitions reçues qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;

4. *Prie* la Mission de visite d'adresser au Conseil, aussitôt que faire se pourra, un rapport sur le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique où elle consignera ses constatations, ainsi que les observations, conclusions et recommandations qu'elle jugera bon de présenter.

1221ème séance,
24 juin 1963.

2139 (XXX). Moyens d'étude et de formation offerts par des Etats Membres aux habitants des territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle

Prie le Secrétaire général des Nations Unies de donner au Directeur du Centre d'information des Nations Unies à Port Moresby les instructions nécessaires pour qu'il prenne des mesures immédiates, en consultation avec l'Autorité administrante, pour assurer une plus large diffusion, au moyen d'émissions radiodiffusées et de brochures ainsi que par d'autres moyens appropriés, des renseignements relatifs aux bourses offertes aux habitants du Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée par l'intermédiaire de l'Organisation des Nations Unies, de manière que le Secrétaire général puisse rendre compte des résultats de ces efforts dans le rapport qu'il présentera à la dix-huitième session de l'Assemblée générale.

1222ème séance,
25 juin 1963.

2140 (XXX). Examen de la situation dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Ayant entendu les déclarations des représentants de l'Autorité administrante relatives à la situation dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique,

Rappelant ses résolutions 2006 (XXIV) du 29 juillet 1959, 2063 (XXVI) du 5 mai 1960 et, en particulier, la résolution 2135 (XXIX) du 5 juillet 1962,

Demande instamment à l'Autorité administrante de hâter le règlement du problème, en tenant compte de l'inquiétude exprimée dans les résolutions susmentionnées du Conseil de tutelle.

1223ème séance,
25 juin 1963.